
RADA GMINY GASZOWICE
44-29lGaszowice, ul. Rydułtowska 2

Protokół Nr BR - 0052/LI/10
z sesji Rady Gminy Gaszowice

z dnia 24 czerwca 2010 r.

W obradach uczestniczyło (na stan 15 radnych) -14 radnych.
Nieobecny radny Janusz Milion
Lista obecności - zał. do protokołu.
Uczestniczyły również osoby zaproszone jak w liście obecności - zał. do protokołu

Ad. 1
Otwarcie obrad sesji, powitanie zaproszonych gOSCl, stwierdzenie prawomocnoset.
Przewodniczący Rady otworzył sesję i powitał wszystkich obecnych słowami: "Otwieram
Sesję Rady Gminy Gaszowice Nr LI (51), witam zaproszonych gości, witam radnych".
Na podstawie listy obecności stwierdził, że na ogólną liczbę 15 radnych w Sesji na obecną
chwilę uczestniczy 15 radnych podkreślił tym samym, że obrady są prawomocne.

Ad. 2
Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad sesji, który radni otrzymali
wraz z zawiadomieniem o sesji.
Porządek obrad przedstawia się następująco:
1. Otwarcie obrad sesji, powitanie zaproszonych gości, stwierdzenie prawomocności.

2. Przedstawienie porządku obrad sesji.

3. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 20 maja 2010 roku.

3' Omówienie - przez pełnomocnika Prezydenta Miasta Rybnika - Pana Janusza

Kopera możliwości przyłączenia się do sieci kanalizacyjnej przez mieszkańców

Gminy Gaszowice wybudowanej w ramach Programu ISPA

4. Sprawozdanie z prac Wójta.

5. Sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej.

6. Sprawozdanie z prac Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Spraw Socjalnych, Zdrowia

i Młodzieży.

7. Sprawozdanie z prac Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Finansów.

8. Omówienie organizacji Dożynek 2010.

9. Informacja dotycząca funkcjonowania Oczyszczalni Ścieków w Suminie.

10. Informacja dotycząca funkcjonowania boiska "Orlik 2012" oraz innych obiektów

sportowych na terenie Gminy.

11. Informacja o zatrudnieniu w jednostkach organizacyjnych Gminy Gaszowice.

12. Działalność Świetlicy profilaktyczno-integracyjnej w Gminie Gaszowice.

13. Podjęcie uchwał:

a) podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 20 l O,

b) podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały nr XLVII/227110 Rady Gminy

~GasZOwice z dnia 25 lutego 20l0r. w sprawie: zaciągnięcia w 2010 roku kred~



długoterminowego na realizację zadania pn. "Przebudowa i modernizacja drogi - ulica

Górnicza w Czernicy",

c) podjęcie uchwały w sprawie: określenia zakresu i formy informacji o przebiegu

wykonania budżetu gminy Gaszowice za I półrocze roku budżetowego oraz informacji

o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury za I

półrocze roku budżetowego,

d) podjecie uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania lub

rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny gminy

Gaszowice i jednostek podległych oraz wskazania organu uprawnionego do

wykonywania powyższych czynności.

14. Bieżące sprawy.

15. Interpelacje, wnioski, zapytania i odpowiedzi.

16. Zamknięcie obrad sesji.

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad a następnie zwrócił się z zapytaniem czy
ma ktoś jakieś uwagi, propozycje zmian do przedstawionego porządku obrad.

Wójt wniósł aby wprowadzić zmiany do porządku obrad dodając w punkcie 13
dotyczącym podjęcia uchwal podpunkty e) ,1) i g) w brzmieniu:

e) "Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Łyski dotyczącego
wspólnej realizacji zadania p.n. "Remont nawierzchni ul. Granicznej w Pstrążnej
(Gmina Łyski) i Czernicy (Gmina Gaszowice) na odcinku od skrzyżowania z ul.
Jana do skrzyżowania z ul. Podleśną",

f) "Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi
Rybnickiemu w roku 2010"

g) "Podjęcie uchwały w sprawie oddalenia wezwania spółki "Naprzód"
z ograniczoną odpowiedzialnością do usunięcia naruszenia prawa".

Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni otrzymali druki powyższych
projektów uchwał.

Następnie Przewodniczący Rady poddał w/w zmiany pod głosowanie.
Głosowanie:

14 - głosów "za"
O - głosów "sprzeciw"
O - głos "wstrzymujących się"

W związku z powyższym Przewodniczący obrad odczytał porządek obrad, który przedstawia
się następująco:
] _ Otwarcie obrad sesji, powitanie zaproszonych gości, stwierdzenie prawomocności.

2. Przedstawienie porządku obrad sesji.

3. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 20 maja 2010 roku.
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3' Omówienie - przez pełnomocnika Prezydenta Miasta Rybnika - Pana Janusza

Kopera możliwości przyłączenia się do sieci kanalizacyjnej przez mieszkańców

Gminy Gaszowice wybudowanej w ramach Programu ISPA
4. Sprawozdanie z prac Wójta.

5. Sprawozdanie z prac Komisji Rewizyjnej.

6. Sprawozdanie z prac Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Spraw Socjalnych, Zdrowia

i Młodzieży.

7. Sprawozdanie z prac Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Finansów.

8. Omówienie organizacji Dożynek 2010.

9. Informacja dotycząca funkcjonowania Oczyszczalni Ścieków w Suminie.

10. Informacja dotycząca funkcjonowania boiska "Orlik 2012" oraz innych obiektów

sportowych na terenie Gminy.

11. Informacja o zatrudnieniu w jednostkach organizacyjnych Gminy Gaszowice.

12. Działalność Świetlicy profilaktyczno-integracyjnej w Gminie Gaszowice.

13. Podjęcie uchwał:

a) podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2010,

b) podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały nr XLVII/227 /10 Rady Gminy

Gaszowice z dnia 25 lutego 2010r. w sprawie: zaciągnięcia w 2010 roku kredytu

długoterminowego na realizację zadania pn. "Przebudowa i modernizacja drogi - ulica

Górnicza w Czernicy",

c) podjęcie uchwały w sprawie: określenia zakresu i formy informacji o przebiegu

wykonania budżetu gminy Gaszowice za I półrocze roku budżetowego oraz informacji

o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury za

I półrocze roku budżetowego,

d) podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania lub

rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny gminy

Gaszowice i jednostek podległych oraz wskazania organu uprawnionego do

wykonywania powyższych czynności.

e) "podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Łyski dotyczącego

wspólnej realizacji zadania p.n. "Remont nawierzchni ul. Granicznej w Pstrążnej

(Gmina Łyski) i Czernicy (Gmina Gaszowice) na odcinku od skrzyżowania z ul.

Jana do skrzyżowania z ul. Podleśną".

f) "podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi

Rybnickiemu w roku 2010"

g) "podjęcie uchwały w sprawie oddalenia wezwania spółki "Naprzód" z

~r.niczoną odpowiedzialnością do usunięcia naruszenia prawa". 3



14. Bieżące sprawy.

15. Interpelacje, wnioski, zapytania i odpowiedzi.

16. Zamknięcie obrad sesji.

Nie wniesiono uwag do porządku obrad.

Ad. 3
Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 20 maja 2010 roku.
Przewodniczący Rady poinformował, że protokół był wyłożony do wglądu w biurze Rady
Gminy i radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią.
Protokół czytali: Marek Masarczyk, Ryszard Jacek, Małgorzata Witek, Janusz Milion, Henryk
Fabisz, Adam Grzelec, Gabriela Oślizło, Damian Krauze, Piotr Górecki, Renata Bienek,
Halina Rybarz -Adamik.
Nikt z w/w radnych nie wniósł uwag do treści protokołu.

Przewodniczący Rady zwrócił się do Wiceprzewodniczącego Rady o odczytanie punktu
"Interpelacje, wnioski, zapytania i odpowiedzi" z protokołu Nr BR - 0052/L/I0
z dnia 20 maja 2010 roku.

Przewodniczący Rady powitał Pełnomocnika Prezydenta Miasta ds. realizacji projektu -
Pana Janusza Kopera.

Wiceprzewodniczący Rady - p. Ewa Biernacka odczytała punkt "Interpelacje, wnioski,
zapytania i odpowiedzi" z protokołu, o którym mowa powyżej.

Wójt w uzupełnieniu na interpelację m l radnego Józefa Szawema dotyczącą przepustu
zniszczonego przez wodę podczas majowych opadów deszczu - poinformował, że od 10 dni
został wznowiony ruch pociągów, nasyp został wyremontowany przez kolej. W dniu
wczorajszym była tam na miejscu osoba, która podjęłaby się wykonania projektu
technicznego. Urząd Gminy dąży do odbudowy przepustu według uproszczonych procedur.
Jeżeli chodzi o interpelacje m 2 radnego Mieczysława Szymika dotyczącą podtopień
mieszkańców Szczerbie w okresie obfitych deszczy w maju w rejonie skrzyżowania ul.
Radoszowskiej z Fabryczną informuję, że sprawa jest załatwiona. Odcinek ul. Radoszowskiej
ma odnowiony rów i od posesji Państwa Turek istnieje możliwość odprowadzania wody
wzdłuż ulicy Radoszowskiej w kierunku Rydułtów. Jeśli chodzi o odcinek na ulicy
Fabrycznej na dzień dzisiejszy została tam wykonana studnia oraz przekop pod drogą.
Ponadto odnowiono odcinek rowu wzdłuż ulicy Fabrycznej.
Jeśli chodzi o sprawę zgłoszoną przez Damiana Krauze dotyczącą reaktywacji spółki wodnej
na terenie gminy, informuję, że temat podejmowany był na posiedzeniu Komisji Rozwoju
Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Finansów. Zadecydowano, aby zaprosić na następne
posiedzenie komisji przedstawiciela spółki wodnej z Czerwionki - Leszczyn, aby od strony
praktycznej przedstawił działalności spółek wodnych.

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z radnych wnosi jakieś uwagi do
protokołu.
Nikt z radnych nie wniósł uwag.
Następnie Przewodniczący Rady poddał protokół pod głosowanie.
Protokół przyjęto w głosowaniu:
Głosowanie:

14 - głosów "za"
O - głosów "sprzeciw"
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o - głosów "wstrzymujący się"
Protokół przyjęto jednogłośnie.

Ad. 3'
Omówienie - przez pełnomocnika Prezydenta Miasta Rybnika - Pana Janusza Kopera
możliwości przyłączenia się do sieci kanalizacyjnej przez mieszkańców Gminy Gaszowice
wybudowanej w ramach Programu ISPA

Przewodniczący Rady nadmienił, że problem kanalizacji sanitarnej a konkretnie
możliwości podłączenia się do sieci kanalizacyjnej wybudowanej w ramach programu ISPA
był poruszany na poprzedniej sesji Rady Gminy, w związku z tym zostało wystosowane
pismo do Urzędu Miasta Rybnika dotyczące podania konkretnej informacji o bieżącej sytuacji
na kontrakcie Zebrzydowice - Orzepowice, którego odbiór daje możliwość wykonywania
przyłączy kanalizacyjnych przez naszych mieszkańców. Następnie odczytał treść pisma
Urzędu Miasta Rybnika z dnia 18 czerwca 2010 r. (wpłynęło do Urzędu Gminy Gaszowice w
dniu 22 czerwca 2010 r.) informującego, iż aktualnie prowadzone są negocjacje Miasta
Rybnika z Wykonawcą prowadzącym kontrakt 02.2/II "Budowa kanalizacji sanitarnej w
dzielnicach Orzepowice i Zebrzydowice w Rybniku - dokończenie robót". Przedmiotem
rozmów jest zawarcie ugody. Biorąc pod uwagę stopień zaawansowania rozmów pomiędzy
stronami sporu można przypuszczać, iż jej podpisanie nastąpi w najbliższych dniach. Pozwoli
to na uruchomienie procedury przed Powiatowym Inspektorem Nadzoru Budowlanego. Ze
strony Biura Realizacji Projektu zostało wszystko przygotowane tak aby natychmiast po
podpisaniu ugody uzyskać inne dokumenty, pozwalające rozpocząć proces przyłączania do
SIeCi.

Przewodniczący Rady zwrócił się do Pana Kopera o przedstawienie sytuacji
dotyczącej możliwości podłączenia do sieci kanalizacyjnej na dzień dzisiejszy.
Pan Janusz Koper - poinformował, że wiele terminów, przez ostatnie dwa lata było
podawanych, jednak żaden z nich nie został dotrzymany. Jak twierdzi stało się tak z winy
wykonawcy. Sytuacja, z którą żeśmy się spotkali jest kuriozalna. Prace budowlane w
dzielnicach Orzepowice - Zebrzydowice zakończyły się w grudniu 2009 roku i stanowiły
warunek uruchomienia tranzytu na odbiór ścieków z Jejkowic i Gaszowic. Od tego czasu
firma nas szantażuje i próbuje wyciągnąć od nas - jako inwestora pieniądze. Od jesieni
prowadzone są negocjacje z czeską firmą, w związku z powyższym, deklaracje które miałem
nadzieję, że się szczęśliwie zakończą, dotychczas się nie spełniły.

Od tego momentu całość rozmów prowadziliśmy już z francuską firmą, która przejęła
Czechów. Postawa firmy uniemożliwia nam zakończenie procedury odbioru, gdyż nie
posiadamy podstawowych dokumentów umożliwiających zakończenie tego zadania - takich
jak dzienniki budów i oświadczenie kierownika budowy, że zadanie zostało wykonane.

Miasto rozważało również sytuację oddania sprawy do prokuratury. Jednak wariant
ten w ocenie miasta tylko pogorszyłby sytuację, ponieważ wiązałoby się to z oddaniem całej
dokumentacji do organu prowadzącego postępowanie. Uruchomienie postępowania to
stracone 2-3 lata, a przez ten czas istnieje realne ryzyko niedopełnienia terminów
zrealizowania tego zadania, co grozi zwrotem środków do Komisji Europejskiej.
Dlatego zapadła decyzja by dalej negocjować z wykonawcą i szukać polubownego
rozwiązania. 4 kwietnia wynegocjowaliśmy takie stanowisko, że firma zgodziła się na
zapłacenie 100% kar umownych Gest to ponad 850 tyś euro) czyli 10% wartości realizacji
kontraktu. Z kolei miasto jako inwestor wyraziło zgodę na zapłacenie dodatkowych robót
(około 150 tys. euro), które były wykonane, a z różnych przyczyn nie zostały uznane przez
inżyniera kontraktu. Miasto wywiązało się z ustaleń i przygotowane zostały do podpisania
stosowne dokumenty dotyczące zapisów dokonania płatności.

Na dzień dzisiejszy zaplanowano spotkanie z firmą na najbliższy poniedziałek tj. 28
czerwca do podpisania dokumentów ugodowych. W ramach tych ugód warunkiem jest,
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przekazanie przez firmę podstawowych dokumentów umożliwiających zakończenie
inwestycji.

23 czerwca na sesji Rady Miasta Rybnika aportem do wodociągów wnoszono partię
kontraktu Niedobczyce - Niewiadom, aby można było dokonać podłączeń, natomiast w
odniesieniu do Waszej części będzie istniała taka możliwość po podpisaniu ugody o której
wspomniano wyżej. Aktualnie jestem po rozmowie z przedstawicielem firmy, który już
stwierdził, że nie wiadomo czy szefostwo francuskiego przedsiębiorstwa podpisze stosowne
dokumenty. Jeżeli dojdzie do zawarcia ugody i podpisania dokumentów niezwłocznie
zostanie złożone do Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego zawiadomienie o
zakończeniu budowy w dzielnicach Orzepowice i Zebrzydowice celem wydania zgody na
użytkowanie tych obiektów i uruchomienia dalszej procedury umożliwiającej wykonanie
planowanych przyłączeń do sieci kanalizacyjnej. Nastąpi to w połowie lipca.

Dzisiaj jesteśmy w takiej sytuacji, że jest wszystko uzgodnione na najbliższy
poniedziałek tj. 28 czerwca, mimo wszystkich wątpliwości o których mówiłem, jeżeli firma
przyjedzie i podpisze wszystkie dokumenty to zakładam, że na zgromadzeniu wspólników w
lipcu majątek przejmie PWIK spółka z 0.0. w Rybniku - więc jest to ostatni dokument, który
pozwala w Gminie Gaszowice dokonywać podłączeń. Myślę, że to co zostało wynegocjowane
na początku kwietnia zostanie podpisane i pozwoli zakończyć całą sprawę. Tak przedstawia
się sytuacja na dzień dzisiejszy.

Przewodniczący Rady stwierdził, że należy trzymać kciuki za planowane spotkanie,
aby doszło do podpisania ugody z wykonawcą.

Pan Janusz Koper dodał: "pomódlcie się też, bo ja modlę się po kilka razy dziennie.
Naprawdę jest to takie kuriozum, z którym w swojej karierze się nie spotkałem.
Najważniejsze jest to aby jak najszybciej zakończyć tę sprawę i rozliczyć całe zadanie a
przede wszystkim umożliwić podłączanie się do sieci kanalizacyjnej między innymi
mieszkańcom Gminy Gaszowice.

Radny Mieczysław Szymik zapytał czy na ten moment projekt jest zagrożony
zwrotem dotacji.

Pan Janusz Koper poinformował, że na tym etapie dotacja nie jest zagrożona
zwrotem, bo zostało wydłużone memorandum finansowe do końca tego roku. Praktycznie
raport końcowy inwestycji też jest gotowy, otrzymamy go w pierwszych dniach lipca.
Wstępnie uzgodniono z Narodowym Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej,
że na przełomie sierpnia września dokument końcowy planujemy złożyć do Brukseli. Nie ma
możliwości rozliczenia całego zadania. Ważnym aspektem jest również to, że trzeba wykazać
efekt ekologiczny wykonanej inwestycji, czyli ilość podłączeń do kanalizacji, a to w
przypadku niepodpisania ugód będzie niemożliwe.
W Rybniku wykonano pierwsze przyłącza w 9 dzielnicach do sieci kanalizacyjnej przyłączyło
się około 90 % mieszkańców. Mamy nadzieję, że u Państwa i w pozostałych dzielnicach
rybnickich pójdzie to sprawnie.
Przewiduje się zorganizować spotkanie z mieszkańcami w Państwa Gminie w tych
sołectwach gdzie kanalizacja była budowana. Będą również obecni przedstawiciele PWiK, po
to by podać dokładnie jakie formalności trzeba spełnić aby uzyskać zgodę na przyłączenie się.

Przewodniczący Rady dodał, że częściowo nasi mieszkańcy są zorientowani w
temacie, gdyż sprawa była omawiana na zebraniach wiejskich w miesiącu marcu przez
przedstawicieli PWiK w Rybniku.

Radny Adam Grzelec zaznaczył, że najważniejsze w tej całej dyskusji było, to kiedy
mieszkańcy Gminy będą mieli realne szanse na wykonanie przyłączeń, a nie przebieg całej
procedury na Zebrzowicko-Orzepowickim kontrakcie.

Pan Janusz Koper ustosunkowując się do wypowiedzi radnego Adama Grzelca
stwierdził, że uwaga jest bardzo cenna. Pytanie czy jako zamawiający popełniliśmy błędy,
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bardzo możliwe że też, jednak cała sytuacja wzięła się z przyczyn, które od Miasta były
niezależne. Postępowanie przetargowe, przygotowanie inwestycji zrobione było bardzo
dobrze, było nadzorowane również przez instytucje, które dysponują środkami pomocowymi,
to jest przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska, Ministerstwo Ochrony Środowiska,
Ministerstwo Rozwoju Regionalnego. Z kolei przedłużająca się procedura wyboru
wykonawcy, problemy organizacyjne w firmie będącej na kontrakcie, jej upadłość i ponowny
wybór wykonawcy, to splot nieszczęśliwych przypadków, których Miasto jako inwestor w
żaden sposób nie mógło przewidzieć. To spowodowało, że już nastąpiło pierwsze
przesunięcie w czasie.

Ponadto nie mniej ważne jest podjęcie decyzji najlepszego rozwiązania w tej sytuacji,
co jest niezmiernie trudne, bo pieniądze nie są nasze, a co najważniejsze środki te trzeba
rzetelnie rozliczyć w wymaganym terminie. Dlatego stwierdziliśmy, że lepiej "męczyć się" z
wykonawcą, bo założyliśmy, że to powinno być szybciej, niż oddać sprawę do sądu i czekać
latami na jej wyjaśnienie. Jako inwestor każdorazowo w kontaktach z firmą przedstawialiśmy
różnego rodzaju argumenty, co te ich działania powodują, że są to nie tylko straty finansowe
czy czasowe, ale też dodatkowe elementy jakie na nas ciążą jako administracji publicznej.
Pikanterii całej sprawie dodaje fakt, że firma twierdzi, że to są tylko nasze problemy i stoją na
stanowisku, że jak nie spełnimy ich warunków to nie dostaniemy ostatecznej dokumentacji.
Można tutaj zaryzykować stwierdzenie, że w tym aspekcie jesteśmy jakby uzależnieni od
wykonawcy.

Radny Damian Krauze zapytał co będzie jeśli po poniedziałkowym spotkaniu
sprawa się nie rozwiąże, czy jest jakiś scenariusz.

Pan Koper odpowiada, gdyby rzeczywiście okazało się, że sprawa nie dobiegła by
końca coraz bardziej skłaniamy się do zawiadomienia prokuratury i ABW celem
uruchomienia działań, gdyż są to działania na szkodę gminy i państwa polskiego.
Ja również boję się tego, że nie podejmując takich kroków narażam sam siebie na zarzut
korupcji, gdyż próbuje się z firmą w jakiś sposób "dogadać". W czasie rozmów z firmą
wielokrotnie podkreślaliśmy, że dysponujemy dokumentacją, która w każdej chwili może
trafić w ręce prokuratury i ABW bo działania z którymi się stykamy są ewidentnie
skierowane na szkodę gminy i państwa (pieniądze nie tylko my tracimy jako gminy ale
również i całe państwo).
Postawiono więc ultimatum, że jeżeli w poniedziałek do zakończenia całej sprawy nie dojdzie
to my uruchamiamy postępowanie ścigające. Może pierwszym, a zarazem najważniejszym
dla nas efektem będzie to, że Prokuratura odzyska dzienniki budów i będziemy mogli
zakończyć inwestycję, spróbować rozliczyć i w efekcie nie utracić przyznanej nam dotacji.

Radny Damian Krauze: czy jeśli sprawa trafi do Prokuratury czy rozliczenia unijne
są zagrożone.

Pan Janusz Koper odpowiada że tak, gdyż nie będzie można w pełni rozliczyć całego
dużego projektu. Nie będziemy w stanie wykazać ile nas to kosztowało w sposób ostateczny i
finalny. Ewidentnie nie będziemy w stanie wykazać efektu ekologicznego, pomimo że
kanalizacja fizycznie jest wybudowana. To jest jedyna przyczyna dla której za wszelką cenę
próbujemy doprowadzić do ugody, i jakiegoś polubownego rozwiązania.

Wójt zabrał głos informując, że cała sprawa dotyczy się kontraktu Zebrzydowice-
Orzepowice a nie naszej gotowej części. Żeby była sprawa jasna, nie tylko radni ale i
mieszkańcy podejrzewają, że przy realizacji naszego kontraktu były jakieś zani~dbani~ i te:az
efekt jest taki że się nie możemy przyłączać. Dodał, że zarówno kontrakt Gminy Jejkowice
jak i nasz są rozliczone, wszystkie dokumenty są gotowe i czekamy tylko na tranzyt
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z Zebrzydowic. Kłopoty dotyczące braku możliwości dokonania fizycznych podłączeń biorą
się właśnie z kontraktu Zebrzydowice-Orzepowice.
Należy dodać, że mieliśmy szczęście, ponieważ firma Thas jako konsorcjum wygrała przetarg
na realizację naszego kontraktu -lecz był to taki układ, że oni mieli do realizacji 20% zadania
a 80% zadania, wykonywała firma Akwedukt.

Pan Janusz Koper potwierdził to co powiedział Wójt - ja skupiłem się na
naświetleniu sytuacji, która jest i która uniemożliwia na podłączenie się do kanalizacji
mieszkańców Gaszowic. Kontrakt w Gaszowicach został wykonany w terminie i jest
rozliczony. Jest on również pod względem finansowym, rozliczony w Narodowym Funduszu
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Do raportu końcowego całego Programu z tych
wszystkich 17 dzielnic Rybnika oraz Jejkowic i Gaszowic musi być ten wkład włożony.
Problem o którym szeroko mówiłem dotyczy 5 dzielnic Rybnika, ale Państwa najbardziej
interesuje tranzyt czyli kanalizacja w dzielnicy Zebrzydowice.

Radny Józef Szawerna zapytał czy rozważano możliwość aby naszego rejonu nie
można było podłączyć do przepompowni w Jejkowicach, a następnie wywozić ścieki
beczkowozami.
Pan Janusz Koper odpowiada że był to okres kiedy byłem poza Rybnikiem w związku z
powyższym nie mogę się ustosunkować do tego pytania. Jednak myślę, że fizycznie było by
to możliwe tylko pytanie ile by to kosztowało.

Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych czy są jeszcze jakieś pytania, uwagi.
Nikt z radnych nie zabrał głosu. Po czym podziękował Panu Januszowi Koperowi za
przybycie i przedstawienie obecnej sytuacji.

Ad. 4
Sprawozdanie z prac Wójta.
Wójt Gminy przedstawił informację o podjętych działaniach w okresie międzysesyjnym tj.
od 21 maj a 2010 roku do 24 czerwca 2010 roku.

1. 26 maja uczestniczyłem w Walnym Zgromadzeniu Przedsiębiorstwa Wodociągów
i Kanalizacji

2. 27 maja na terenie Ośrodka Kultury Zameczek odbył się Piknik Rodzin Zastępczych
organizowany przez Starostwo Powiatowe

3. 29 maja odbyły się festyny szkolne i przedszkolne w Szczerbieach i Gaszowicach.
4. 31 maja uczestniczyłem w Zgromadzeniu Ogólnym Stowarzyszenia Gmin Górniczych

w Mikołowie.
5. 7 czerwca odbyło się spotkanie z sołtysami
6. 7 czerwca uczestniczyłem w konferencji w Rybniku nt "Innowacji w gospodarce"
7. 9 czerwca uczestniczyłem w konferencji w Radlinie nt. "Narzędzi rynku kapitałowego

w finansowaniu deficytu JST - emisja obligacji z wykorzystaniem CATAL YST.
8. 11 czerwca uczestniczyłem w Gali rozdania "NARCYZÓW" w Rybniku
9. 13 czerwca odbył się I Turniej Sołectw w Łukowie Śl.
10. 14 czerwca w Czernicy odbyło się posiedzenie Subregionu Zachodniego w Rybniku.
11. 15 czerwca odbyło się spotkanie z młodymi sportowcami z terenu Gminy Gaszowice

ich rodzicami i trenerami.
12. 18 i 19 czerwca uczestniczyłem w Dniach Bruntalu.
13. 19 czerwca odbył się w Gaszowicach Rajd samochodów zabytkowych.
14. 19 czerwca zakończył się Turniej Skata o puchar Wójta Gminy.
15. 21 czerwca uczestniczyłem w Rybniku Boguszowicach w otwarciu instalacji do

degradacji odpadów firmy SECA .
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Następnie Wójt Gminy poinformował, że w okresie międzysesyjnym podpisał następujące
zarządzenia:

1. 14 zarządzeń w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 201Or.
2. Zarządzenie w sprawie ogłoszenia przetargu nieograniczonego na "Remont drogi

gminnej - ul. Wąwozowa w Czernicy" oraz powołanie komisji przetargowej.
3. Zarządzenie w sprawie szczegółowych warunków udzielenia pomocy finansowej

uczniom na zakup podręczników.
4. Zarządzenie w sprawie powołania komisji wyborczych.
5. Zarządzenie w sprawie utworzenia Gminnego Biura Spisowego.
6. Zarządzenie w sprawie zatwierdzenie "Regulaminu przyznawania i rozliczania dotacji

dla osób fizycznych na realizację programu ograniczenia niskiej emisji na terenie
Gminy Gaszowice oraz powołania komisji ds. analizy i weryfikacji wniosków oraz
ustalenia zasad jej działania.

7. Zarządzenie w sprawie wyznaczenia lidera gminnego w Powszechnym Spisie
Rolnym.

Poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie przeprowadzono przetargów.

Do przedstawionych informacji w zakresie w/w sprawozdania nie wniesiono uwag.

Ad. 5
Sprawozdanie z posiedzenia Komisji Rewizyjnej, które odbyło się w dniu 21.06.2010 r.
o godz. 1400 w sali Nr 21 Urzędu Gminy Gaszowice przedstawiła Gabriela Oślizło -
Przewodniczący Komisji.
Tematyką posiedzenia było:

l. Kontrola wydatków realizowanych w zakresie wynagrodzeń bezosobowych (umowy
zlecenia, umowy o dzieło) w ramach Gminnego Programu Profilaktyki
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii - Wójt

2. Analiza materiałów na sesję, sprawy bieżące

Do protokołu nie wniesiono uwag.
Protokół z posiedzenia komisji stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, że protokół z dnia 17 maja 2010 roku
nr 8 - K.Rew/K- 8/10 Komisji Rewizyjnej Gminy Gaszowice w sprawie kontroli dowolnie
wybranego przetargu w Gminie Gaszowice. - tj. w sprawie kontroli realizacji
przeprowadzonego postępowania o udzielenie zamówienia publicznego na remont elewacji
budynku Urzędu Gminy Gaszowice, został sporządzony i jest do wglądu w biurze Rady
Gminy.

Ad. 6
Sprawozdanie z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Spraw Socjalnych,
Zdrowia i Młodzieży, które odbyło się w dniu 22.06.2010 r. o godz. 800 w sali Nr 21 Urzędu
Gminy Gaszowice przedstawiła p. Halina Rybarz - Adamik - Przewodniczący Komisji.
Tematyką posiedzenia było: .' . r •

1. Objazd placówek kulturalnych i sportowych - baza 1 podsumowanie działalności
za pierwsze półrocze 2010 roku - Prezesi klubów sportowych i dyrektorzy ośrodków
kultury

2. Materiały na sesję i sprawy bieżące
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Przewodnicząca Komisji poinformowała, że od godz. 810 odbył się objazd placówek
kulturalnych i sportowych, z udziałem członków Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Spraw
Socjalnych, Zdrowia i Młodzieży Rady Gminy Gaszowice.

Do protokołu nie wniesiono uwag.
Protokół z posiedzenia komisji stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 7
Sprawozdanie z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska
i Finansów, które odbyło się w dniu 21.06.2010 r. o godz. 800 w sali Nr 21 Urzędu Gminy
Gaszowice przedstawił p. Adam Grzelec - Przewodniczący Komisji.
Tematyką posiedzenia było:

l. Informacja dotycząca organizacji dożynek 2010 - Sekretarz Gminy, Wójt
2. Informacja o problemach związanych z gospodarką ściekami i odpadami stałymi na

terenie naszej gminy - Wójt, Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rozwoju Gminy
3. Analiza zatrudnienia we wszystkich jednostkach organizacyjnych gminy Gaszowice -

Wójt
4. Materiały na sesję, sprawy bieżące

Do protokołu nie wniesiono uwag.
Protokół z posiedzenia komisji stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.8.
Omówienie organizacji Dożynek 2010.
Sekretarz Gminy poinformowała, że temat organizacji Dożynek gminnych szczegółowo
omawiany był na posiedzeniach komisji stałych. Tegoroczne Dożynki gminne odbędą się 5
września w sołectwie Szczerbice. Organizacja przebiegać będzie podobnie jak w latach
ubiegłych. Ponadto poinformowała, że uroczystości dożynkowe powiatowe odbędą się w dniu
29 sierpnia 2010 roku w gminie Świerklany, na których Gminę Gaszowice reprezentować
będzie Kolo Gospodyń Wiejskich ze Szczerbie.
Do organizacji Dożynek nie wniesiono więcej uwag.

Ad.9.
Informacja dotycząca funkcjonowania Oczyszczalni Ścieków w Suminie.

Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni otrzymali informację dotyczącą
funkcjonowania Oczyszczalni Ścieków w Suminie, w której są omówione wszystkie
przedsięwzięcia, dokonania oraz problemy tej jednostki.
Następnie zwrócił się z pytaniem czy ma ktoś jakieś uwagi, pytania do informacji w tym
zakresie. Nie wniesiono uwag do przedstawionej informacji.
Następnie zwrócił się do Kierownik Oczyszczalni Ścieków pani Katarzyny Bętkowskiej,
o przedstawienie najważniejszych problemów i aspektów funkcjonowania Oczyszczalni.

Pani Katarzyna Bętkowska poinformowała, że jeden z problemów dotyczy głównie
ustabilizowanych komunalnych osadów ściekowych. Podpisano umowę z firmą Trans gór,
która wywoziła osady na tereny łukowskie przez miesiąc, po tym okresie umowa z
Transgórem dalej obowiązywała lecz osady wywożone były do magazynowania do firmy
Florex. Następnie Transgór szukał odbiorcy osadów, aby zagospodarować je na cele rolne.
Odbiorcy takiego nie udało się znaleźć, w związku z czym odpady zostały oddane na
składowisko oczywiście za cenę wyższa.

Przewodniczący Rady zapytał odnośnie ilości wyprodukowanych odpadów
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Kierownik Oczyszczalni Ścieków w Suminie odpowiada, że w miesiącu styczniu
wyprodukowano 28 ton, w lutym 49, w marcu 35, średnio około 40 ton miesięcznie. "Obecnie
podpisana jest umowa z Firmą Mustang. Miejsce składowania to byłe tereny PGR w gminie
Nędza. Została tam wydzielona za pośrednictwem firmy Mustang działka wielkości 17 ha,
która aktualnie jest przebadana i oczekujemy na wyniki, dotyczące aplikacji. Grunt wygląda
na nie skażony, więc nie powinno być przekroczeń, myślę, że wszystko pójdzie w dobrym
kierunku. W międzyczasie zostało wydanych dużo pieniędzy, żeby odpady zagospodarować
zgodnie z zasadami obowiązujących przepisów. Jest to problem, który w przyszłości będzie
nas dotykał. DodatkoWY!ll obowiązkiem stanie się zapoznawanie z problemem rolników i
naszych mieszkańców. Sciek należy oczyścić skoro jest produkowany i na koniec musi
powstać odpad, którym są miedzy innymi ustabilizowane komunalne osady ściekowe.
Problemem jest głównie nieprzyjemny zapach, który można zminimalizować przez
niezwłoczne zaoranie osadu stosowanego rolniczo. Niestety wykonawcy (firmy wywozowe
lub rolnicy) nie robią tego zgodnie z ustawą.

Przewodniczący Rady zapytał, jeżeli zostanie podpisana umowa z firmą odbierającą
odpady, to od tego momentu oczyszczalnia już nie odpowiada za dalsze postępowanie
związane z zagospodarowaniem odpadów.

Kierownik Oczyszczalni Ścieków w Suminie odpowiada, "że nie jest to tak, gdyż
nastąpiły zmiany z dniem 12 marca w przepisach i od podstaw jako Kierownik jestem z tym
związana, tj. od momentu kiedy odpad zostanie wyprodukowany aż do momentu
zaaplikowania. Jest to odpad po oczyszczaniu ścieków i w związku z tym powinno się
dokładnie kontrolować jego zagospodarowanie czyli ,Jechać" za wykonawcą i sprawdzić, czy
zostało to zawiezione i zaaplikowane w odpowiednim miejscu. Nie na tym jednak polega rola
kierownika. Ustawo dawca to unormował w taki sposób, żeby oczyszczalnie ścieków
zobligować do dokładnej kontroli wytworzonego odpadu od momentu powstania do
zagospodarowania. Przewoźników, którzy pośredniczą w zagospodarowaniu odpadu ciężko
jest do tego zobligować, jest to problemowe.

Drugim problemem jest sprawa awaryjności urządzeń na oczyszczalni. Bezpośrednio
powódź nas nie dotknęła, pośrednio tak gdyż przelały się duże ilości "ścieków" przez
oczyszczalnie i przepompownie. Najważniejsze, że nie ucierpiał na tym reaktor, który został
zabezpieczony. Podziękowania należą się pracownikom, którzy zachowali się bardzo fachowo
i byli bardzo dyspozycyjni. Aktualne wyniki odcieku są bardzo dobre i aby taki stan utrzymać
kłania się problem osadów, które muszą być wirowane i wywożone".

Przewodniczący Rady zapytał o ile zwiększa się procentowo dostawa ścieków przy
intensywnych opadach deszczu.

Kierownik Oczyszczalni Ścieków w Suminie: "przy intensywnych deszczach nawet
3-4 krotonie, natomiast nie tak jak przy powodzi. Jeżeli chodzi o powódź to większa ilość
"ścieków" związana jest między innymi z zalewanymi studzienkami z głównego rurociągu,
jak i tymi, które znajdują się na terenach zalewnych rzeki Suminki. W tej sprawie złożono
wniosek do WFOŚiGW o dofinansowanie zadania, które polegałoby na tym, że podwyższono
by 21 studzienek - ściągałoby się górny kołnierz i wstawiało by się betonowe kręgi celem
podwyższenia studzienek średnio o 1 metr. Jeżeli uda się uzyskać dofinansowanie to w
przyszłym roku zostanie to zrealizowane, wkład finansowy oczyszczalni wynosiłby wtedy
20%. Warunkiem tego programu jest by realizowane zadanie polegało na usuwaniu skutków
powodzi. Ważne jest aby zadanie odpowiednio uzasadnić. Awaryjność urządzeń szczegółowo
opisana jest w informacji. W związku z zaistniałymi awariami, które w ostatnim czasie
dotykają oczyszczalnię, w dniu 27 maja zwróciłam się do Wójta Gminy Lyski o
dofinansowanie w kwocie 35 tys. ponieważ konieczny jest między innymi zakup zapasowego
mieszadła. Ponadto zwróciłam się o wyrażenie zgody na przekazanie połowy kwoty zwrotu
podatku VAT należnej Gminie Lyski. Dodatkowo poinformowałam, że ,wójt ?min~
Gaszowice na posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Srodowiska l
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Finansów Rady Gminy Gaszowice w dniu 18 maja zapewnił, że połowa kwoty należna
Gminie Gaszowice ze zwrotu podatku VAT zostanie przekazana Oczyszczalni na cele
inwestycyjne. Jeżeli obie gminy przeznaczą zwrot podatku VAT dla potrzeb oczyszczalni
ścieków będzie to kwota ok. 28 tys. zł oraz dodatkowo 35 tys. (każda Gmina po połowie) to
środki te powinny wystarczyć na zakup mieszadła i pokryte zostaną koszty remontów
urządzeń, które uległy awarii do dnia 27 maja".

Poinformowała, że l września 201 O r. kończy się prolongata, jeżeli chodzi o nakaz
PIP-u w sprawie szatni przepustowej. "Oczyszczalnia zbierze i przedłoży wszystkie możliwe
dokumenty potwierdzające, że w celu spełnienia nakazu kierownictwo oczyszczalni
wielokrotnie zwracało się o zapewnienie środków na ten cel i przypominało o kończącym się
terminie prolongaty. Na projekt, który jest przygotowany potrzebna jest kwota ok. 800 000 zł
- jest to bardzo duża suma w stosunku do potrzeb oczyszczalni. W odpowiedzi na
przypomnienia pracownicy Urzędów Gmin przedstawiali trudną sytuację finansową obydwu
instytucji związaną z innymi pilnymi zadaniami. Stosownie do propozycji Wójta Gminy
Gaszowice, która padła na posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony
Środowiska i Finansów Rady Gminy Gaszowice dotyczącej zakupu kontenera spełniającego
wymogi bhp w odniesieniu do szatni przepustowej należy zastanowić się nad możliwością
jego zakupu. Pod koniec roku oczyszczalnia Ścieków spróbuje złożyć wniosek o
dofinansowanie z innych środków niż gminne (Program Rozwoju Obszarów Wiejskich)."

Wójt Gminy Gaszowice poinformował, że w dniu dzisiejszym wpłynęło pismo z
Gminy Lyski, dotyczące zabezpieczenia w budżecie Gminy Gaszowice kwoty 17.500,00 zł
oraz wyrażenia zgody na przeznaczenie zwrotu podatku VAT przypadającego Gminie
Gaszowice na cele inwestycyjne Oczyszczalni Ścieków w Suminie. Wójt dodał, że po
akceptacji Komisji stałych na następnej sesji tj. 22 lipca zostaną w budżecie Gminy
Gaszowice przeznaczone dodatkowe środki na potrzeby Oczyszczalni Ścieków w Suminie.
Kierownik Oczyszczalni Ścieków - Pani Katarzyna Bętkowska, podziękowała za
akceptacje treści pisma i prosiła o szybką odpowiedź dlatego, że termin realizacji zamówienia
wynosi 12 tygodni.

Przewodniczący Rady podziękował Pani Kierownik za przybycie na sesję oraz za
przedstawienie problemów Oczyszczalni Ścieków w Suminie.

Ad.IO.
Informacja dotycząca funkcjonowania boiska "Orlik 2012" oraz innych obiektów sportowych
na terenie Gminy.
Przewodniczący Rady poinformował, że w/w informacje radni otrzymali wraz z materiałami
na sesję, z którą zapoznali się na posiedzeniach komisji.
Z informacji wynika, że Wszystkie obiekty sportowe znajdujące się na terenie Gminy
stanowią jej własność, jednak na podstawie umów użyczenia korzystają z nich kluby
sportowe. Obiekty te generalnie są użytkowane przez cały rok z wyłączeniem okresu
zimowego. Na ich terenie poszczególne kluby sportowe skupione w strukturach podokręgów
(rybnickie oraz raciborskie) rozgrywają swoje mecze zgodnie z terminarzami. Od kilku lat,
jak również i w roku bieżącym Gmina w porozumieniu z organizacjami sportowymi stara się
doposażać obiekty oraz przeprowadzać wszystkie bieżące remonty. Funkcjonowanie boisk
sportowych jest obwarowane wymogami PZPN-u, dlatego też wszystkie prace i remonty są
prowadzone po to, by te wymogi spełnić i dopuścić kluby piłkarskie do rozgrywek. Na rok
bieżący przewidziano następujący zakres robót:

- LKS Dąb Gaszowice (budowa trybun sportowych),
_LKS Luków Śląski (kontynuacja budowy ogrodzenia boiska),

~ Szczerbice (II etap budowy oświetlenia boiska), 12



- LKS Zameczek Czernica (kontynuacja budowy ogrodzenia boiska).
Pozostałe organizacje sportowe również korzystają z obiektów stanowiących własność
Gminy:

- siedziba LUKS FENIKS - budynek przedszkola w Czernicy,
- sekcja tenisa stołowego rozgrywa mecze w budynku świetlicy w Piecach oraz na

terenie OKiS-u w Gaszowicach,
- sekcja skata sportowego funkcjonuje przy OSP w Gaszowicach,

Ponadto na terenie Gminy funkcjonuje sekcja Stowarzyszenia Dalekowschodnich Sztuk
Walki "TAO", która działa w budynku starej cegielni w Gaszowicach. Przy Gimnazjum w
Piecach - kompleks ORLIK 2012 działa GUKS LIDER. Kompleks boisk ORLIK 2012 jest
czynny w godzinach popołudniowych (od poniedziałku do piątku) oraz w soboty i niedziele.
Grupy zorganizowane dokonują rezerwacji u animatora sportu. W pozostałych przypadkach
istnieje możliwość swobodnego korzystania z obiektu. Zgodnie z wymogami Ministerstwa
Sportu kompleks funkcjonuje od l marca do 31 listopada każdego roku.

Następnie zwrócił się z pytaniem czy ma ktoś jakieś uwagi, pytania do informacji w tym
zakresie. Nie wniesiono uwag do przedstawionej informacji.

Ad.H.
Informacja o zatrudnieniu w jednostkach organizacyjnych Gminy Gaszowice.

Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni otrzymali informację o zatrudnieniu
w jednostkach organizacyjnych Gminy Gaszowice. Materiał omawiany był na
poszczególnych posiedzeniach komisji. Następnie zwrócił się z pytaniem czy ma ktoś jakieś
uwagi, pytania do informacji w tym zakresie. Nie wniesiono uwag do przedstawionej
informacj i.

Ad.12.

Działalność Świetlicy profilaktyczno-integracyjnej w Gminie Gaszowice.
Przewodniczący Rady poinformował, że wszyscy radni otrzymali informację dotyczącą
działalności Świetlicy profilaktyczno-integracyjnej w Gminie Gaszowice, przygotowaną
przez Pana Adama Wawocznego, z którą zapoznali się na posiedzeniach komisji.
Następnie zwrócił się z pytaniem czy ma ktoś jakieś uwagi, pytania do informacji w tym
zakresie. Nie wniesiono uwag do przedstawionej informacji.
Przewodniczący Rady poinformował, że z informacji wynika, że zajęcia odbywające się w
Świetlicy Profilaktyczno-Integracyjnej w Gaszowicach organizowane są w godzinach
popołudniowych w dni powszednie oraz w soboty w wymiarze:
- 30 godzin Gaszowice
- 30 godz. Piece
- 30 godz. Szczerbice
- 30 godz. Czernica
- 15 godz. warsztaty muzyczne w Szczerbicach.

Plan zajęć na okres od września 2009 do czerwca 2010 roku opracowany został
w miesiącu wrześniu 2009 roku i nadal obowiązuje. Godziny otwarcia placówek dostosowane
są do potrzeb uczestników zajęć. W zdecydowanej większości zajęcia odbywają się
w godzinach popołudniowych. Wychowawcy realizują program integracyjny, wyrównawczy
oraz profilaktyczny. .
W trakcie roku szkolnego 2009/2010 zaplanowano w ramach ząjęc przeprowadzeme
konkursów, wycieczek, spotkań integracyjnych oraz turniejów, które sukcesywnie się
odbywają. Wychowankowie świetlicy brali także udział v.: spotkaniach int:gracyjnych ora~
zawodach sportowych poza gminą organizowanych przez Swietlicę Srodowiskowa w Nowej

~
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Wsi. Nasza świetlica była także organizatorem międzygminnego turnieju tenisa stołowego,
a który odbył się w filii w Piecach.

Jedną z propozycji Świetlicy są zajęcia muzyczno-wokalne odbywające się w soboty
w "Klubie Pod Budą", będącym filią świetlicy. Uczestnicy zajęć ćwiczą indywidualnie
izespołowo reprezentując Gminę na przeglądach, koncertach i festiwalach. Obecnie prowadzi
się kilka zespołów. Chętni do udziału w zajęciach mogą zgłaszać się na przesłuchania,
a następnie uczestniczyć w zajęciach.

W miesiącu lutym 2010 roku przeprowadzono półkolonie profilaktyczne dla grupy
prawie 50 dzieci z gminy Gaszowice. W okresie od 5 do 9 lipca zaplanowano
przeprowadzenie akcji LATO 2010 roku w formie corocznych półkolonii.
W miesiącu lutym 2010 roku złożony został projekt do Regionalnego Ośrodka Polityki
Społecznej w Katowicach z wnioskiem o przyznanie dotacji z budżetu województwa
śląskiego na realizację zadania: "Przywróćmy uśmiech" - Zagospodarowanie czasu wolnego
dzieci i młodzieży w gminie Gaszowice. Projekt uzyskał akceptację Zarządu Województwa
Śląskiego, a podczas majowej sesji Sejmiku Województwa Śląskiego został przyjęty do
realizacji. Wartość otrzymanej dotacji to kwota 22.500,00 zł. Nigdy wcześniej nasza świetlica
nie otrzymała takiego wsparcia. Jest to prawie 1;4 całorocznego budżetu GKRP A. W ramach
realizacji projektu, który potrwa do grudnia 2010 roku zostaną zrealizowane następujące
zadania:

• Sportowy turniej międzyświetlicowy
• Wycieczka integracyjna do Koszęcina SPOTKANIA Z KUL TURĄ - Zespół Pieśni

iTańca Śląsk
• Spotkanie integracyjne z harcerzami i noc filmowa
• Akcja Lato 20l0r
• Akcja NIE BÓJMY SIĘ RATOWAĆ ŻYCIA - JA TO UMIEM. dzieci i młodzieży

z ratownictwa medycznego.
• Wycieczka krajoznawczo - integracyjna do Ustronia i okolic - spotkanie z góralskim

folklorem
• Akcja SPRZĄTAMY ŚLĄSKIE DROGI, RZEKI POLA LASY WODY
• Sportowy turniej międzyświetlicowy II
• Wyjazd na basen
• Noc filmowa II
• Mikołaj 2010.
Zostanie także przeprowadzony remont pomieszczenia świetlicy w Gaszowicach.

Zakupione zostaną materiały biurowe i plastyczne niezbędne do prowadzenia zajęć,
poczęstunki dla uczestników oraz profesjonalny aparat cyfrowy i urządzenie wielofunkcyjne
do komputera.

W roku bieżącym świetlica zamierza także wspólnie ze Stowarzyszeniem SUMINA na
rzecz Odnowy i Rozwoju Górnego Śląska oraz innymi jednostkami oświatowymi
i kulturalnymi gminy Gaszowice wystąpić z wnioskiem do Centrum Rozwoju Inicjatyw
Społecznych CRiS w Rybniku w ramach programu Działaj Lokalnie VII Polsko-
Amerykańskiej Fundacji Wolności i Akademii Rozwoju Filantropii w Polsce
o dofinansowanie zadania o charakterze kulturalnym, którego beneficjentami będą dzieci
i młodzież gminy Gaszowice. , .

Pan Adam Wawoczny pisze iż, rok 2010 jest dla Swietlicy rokiem bardzo intensywnej
pracy zarówno wychowawczej jak i skierowanej na. pozyskiwanie. fun.duszy zewnętrz~yc~.
Przed nami realizacja projektu, którego efekty powinny przyczynić Się do poprawy zycia
mieszkańców, zwłaszcza tych najmłodszych. Ponadto dziękuje Radzie .Gm~~y .z_~
dotychczasową współpracę prosząc jednocześnie o wsparcie i pomoc w realizacji mISJI
Świetlicy.
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Ad.l3.

Podjęcie uchwał:

a) podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2010,

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniach komisji.
Skarbnik gminy poinformowała o zmianach Wójta do projektu uchwały w związku
z wprowadzonym do porządku obrad na dzisiejszej sesji projektem uchwały w sprawie
udzielenia pomocy finansowej powiatowi rybnickiemu. Projekt uchwały stanowi iż udziela
się pomocy finansowej w wysokości 25.000, 00 złotych z przeznaczeniem na dofinansowanie
budowy chodnika przy drodze powiatowej - ul. Rybnickiej w Gaszowicach. Zmiana ma
miejsce w dziale 600 transport i łączność - środki w kwocie 25.000,00 złotych zostają
przeniesione z utrzymania publicznych dróg gminnych na drogi publiczne powiatowe.
Ponadto dodaje się paragraf dotyczący zmian załącznika Nr 8 do Uchwały Rady Gminy
Gaszowice Nr XLV/216/1 O z dnia 14 stycznia 2010 roku w sprawie uchwalenia budżetu
gminy na rok 2010, gdzie w pkt I ppkt 1c kwotę zł "100.000" zastępuje się kwotą zł "
125.000".

Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały wraz ze zmianami Wójta, do którego nie
wruesiono uwag.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Glosowanie:
14 - głosów "za"
O- głosów "przeciw"
O- głosów "wstrzymujących się"

UCHWALA NR LI/245/l0 RADY GMINY GASZOWICE z dnia 24 czerwca 2010 r. w

sprawie: zmiany uchwały budżetowej gminy na rok 2010 - stanowi załącznik do niniejszego

protokołu.

b) podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały nr XLVII/227/10 Rady Gminy
Gaszowice dnia 25 lutego 2010r. w sprawie: zaciągnięcia w 2010 roku kredytu
długoterminowego na realizację zadania pn. "Przebudowa i modernizacja drogi - ulica
Górnicza w Czernicy",

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniach komisji.
Skarbnik Gminy omówiła i odczytała projekt uchwały, do którego nie wniesiono uwag.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Głosowanie:

14 - głosów "za"
O- głosów "przeciw"
O- głosów "wstrzymujących się"

UCHWALA NR LI/246/l0 RADY GMINY GASZOWICE z dnia 24 czerwca 2010 r. w
sprawie: zmiany uchwały nr XL VII/227/1 ORady Gminy Gaszowice dnia 25 lutego 201 Or. w
sprawie: zaciągnięcia w 2010 roku kredytu długoterminowego na realizację zadania pn.
"Przebudowa i modernizacja drogi - ulica Górnicza w Czernicy" - stanowi załącznik do
niniejszego protokołu.

15



c) podjęcie uchwały w sprawie: określenia zakresu i formy informacji o przebiegu

wykonania budżetu gminy Gaszowice za I półrocze roku budżetowego oraz informacji

o przebiegu wykonania planów :finansowych samorządowych instytucji kultury za I

półrocze roku budżetowego,

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniach komisji.
Skarbnik Gminy omówiła iodczytała projekt uchwały, do którego nie wniesiono uwag.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Głosowanie:

14 - głosów "za"
O- głosów "przeciw"
O- głosów "wstrzymujących się"

UCHWAŁA NR LI/247/l0 RADY GMINY GASZOWICE z dnia 24 czerwca 2010 r.
określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy Gaszowice za I
półrocze roku budżetowego oraz informacji o przebiegu wykonania planów :finansowych
samorządowych instytucji kultury za I półrocze roku budżetowego - stanowi załącznik do
niniejszego protokołu.

d) podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania lub

rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny gminy

Gaszowice i jednostek podległych oraz wskazania organu uprawnionego do

wykonywania powyższych czynności,

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniach komisji.
Przewodniczący Rady wniósł wniosek formalny do projektu uchwały dotyczący tego aby
zobowiązać Wójta gminy do informowania o podjętych czynnościach raz na kwartał a nie
tylko w terminie przewidzianym na złożenie sprawozdania z realizacji budżetu, gdyż jest to
bardzo ważny temat. Zaproponował aby w projekcie uchwały w § 11 dodać słowo
"kwartalnego" oraz wykreślić drugą część zdania tj. "w terminie przewidzianym na złożenie
sprawozdania z realizacji budżetu" i wtedy § 11 otrzyma następujące brzmienie:
"Zobowiązuje się Wójta Gminy Gaszowice do kwartalnego informowania Rady Gminy o
podjętych w roku budżetowym rozstrzygnięciach w zakresie stosowania ulg określonych w
niniejszej uchwale". Po czym poddał wniosek dotyczący wprowadzenia zmiany pod
głosowanie.
Głosowanie w/w zmiany:

14 - głosów "za"
O- głosów "przeciw"
O- głosów "wstrzymujących się"

Następnie Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, iż w związku z powyższym zmiana
została przegłosowana
Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały z uwzględnieniem w/w zmiany, po czym
Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Głosowanie:

14 - głosów "za"
O- głosów "przeciw"

- O- głosów "wstrzymujących się"
UCHWALA NR Ll/248/10 RADY GMINY GASZOWICE z dnia 24 czerwca 2010 r. w
sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania. lub rozkł~dan~a. na raty
należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny gmmy Gaszowice l Jednostek

]6



podległych oraz wskazania organu uprawnionego do wykonywania powyższych czynności -
stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

e) podjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Łyski dotyczącego

wspólnej realizacji zadania p.n. "Remont nawierzchni ul. Granicznej w Pstrążnej

(Gmina Łyski) i Czernicy (Gmina Gaszowice) na odcinku od skrzyżowania z ul.

Jana do skrzyżowania z ul. Podleśną

Projekt uchwały omawiany był na posiedzeniach komisji.
Wójt poinformował, że projekt uchwały stanowi, iż zostanie zawarte porozumienie z Gminą
Lyski w sprawie wspólnej realizacji w 2010 roku zadania p.n. "Remont nawierzchni ul.
Granicznej w Pstrążnej (Gmina Lyski) i Czernicy (Gmina Gaszowice) na odcinku od
skrzyżowania z ul. Jana do skrzyżowania z ul. Podleśną". Na realizację tego zadania zostanie
przeznaczona kwota z budżetu gminy Gaszowice w wysokości 60 000,00 zł. Następuje
zamiana zadania - środki w budżecie przeznaczone na remont ulicy Granicznej - odcinek
Osinki zostają przełożone na realizację tego zadania, po rozstrzygniętym przetargu zapadną
dalsze decyzje w tym zakresie.
Nie wniesiono uwag do powyższych informacji.
Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały, do którego nie wniesiono uwag.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Głosowanie:

14 - głosów "za"
O - głosów "przeciw"
O - głosów "wstrzymujących się"

UCHWALA NR L1/249/l0 RADY GMINY GASZOWICE z dnia 24 czerwca 2010 r.
w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Łyski dotyczącego wspólnej realizacji
zadania p.n. "Remont nawierzchni ul. Granicznej w Pstrążnej (Gmina Łyski) i Czernicy
(Gmina Gaszowice) na odcinku od skrzyżowania z ul. Jana do skrzyżowania z ul.
Podleśną" - stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

1) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi

Rybnickiemu w roku 2010

Wójt poinformował, że zgodnie z podpisaną umową dotacji z Zarządem Dróg Powiatowych
w Rybiku miał być wykonany chodnik wraz z kanalizacją deszczową przy ulicy Rybnickiej w
Gaszowicach na odcinku od Unimarketu do skrzyżowania z ul. Podleśną. W związku z tym,
że został wykonany kosztorys inwestorki i jego wartość przewyższa wysokość posiadanych
środków zabezpieczonych w umowie dotacji podjęto decyzje iż należy podnieść wkład ze
strony Gminy na realizacje tego zadania o kwotę 25.000,00 zł.
Skarbnik Gminy omówiła i odczytała projekt uchwały, do którego nie wniesiono uwag.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Głosowanie:

14 - głosów "za"
O - głosów "przeciw"
O - głosów "wstrzymujących się"

UCHW ALA NR LI/2S0/10 RADY GMINY GASZOWICE z dnia 24 czerwca 2010 r.
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Rybnickiemu w roku 2010 - stanowi
załqcznik do niniejszego protokołu.
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g) podjęcie uchwały w sprawie oddalenia wezwania spółki "Naprzód" z ograniczoną

odpowiedzialnością do usunięcia naruszenia prawa

Sekretarz gminy poinformowała, że Firma Naprzód spółka z ograniczoną
odpowiedzialnością złożyła pismo dotyczące wezwania do usunięcia naruszenia prawa to jest
postanowień Uchwały Rady Gminy Gaszowice w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. Poinformowała, że sprawa została
przeanalizowana przez Radcę prawnego - Zbigniewa Pławeckiego, i w związku z tym, gdyż
kwestie zawarte w piśmie nie zostały dokładnie sprecyzowane, postanowiono oddalić
wezwanie "Naprzód" spółki z ograniczoną odpowiedzialnością, wniesione pismem z dnia 12
maja 2010 r., a ostatecznie sprecyzowane pismem z dnia 28 maja 2010 r., do usunięcia
naruszenia prawa - postanowień uchwały Rady Gminy Gaszowice nr XL VI/223/1 Oz dnia 27
stycznia 2010 r. Wójt dodał, że sprawę należy oddalić, niech firma sprecyzuje o co
konkretnie chodzi.
Sekretarz Gminy odczytała projekt uchwały. Następnie Przewodniczący Rady Gminy
poddał projekt uchwały pod głosowanie.
Głosowanie:

14 - głosów "za"
O - głosów "przeciw"
O - głosów "wstrzymujących się"

UCHWALA NR LI/2511l0 RADY GMINY GASZOWICE z dnia 24 czerwca 2010 r.
w sprawie oddalenia wezwania spółki "Naprzód" z ograniczoną odpowiedzialnością do
usunięcia naruszenia prawa - stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.14.
Bieżące sprawy.
I Przewodniczący Rady
- podał terminy sesji w okresie wakacyjnym:

22 lipiec (czwartek) 2010 r. - Ośrodek Kultury i Sportu w Gaszowicach - godz 16.00
25 sierpień (środa) 2010 r. - Ośrodek Kultury i Sportu w Gaszowicach - godz 16.00

- poinformował, że wpłynęło pismo adresowane do Wójta Gminy oraz do wiadomości Rady
Gminy od Dyrektora Biblioteki Śląskiej w Katowicach dotyczące działalności
samorządowych bibliotek publicznych w 2009 roku w województwie śląskim, a następnie
odczytał jego treść.

II Sekretarz Gminy
- poinformowała, że otrzymaliśmy na maila propozycje iż młodzież z gminy Gaszowice
zwraca się z ogromną prośbą o uruchomienie nocnej linii autobusów w okresie wakacyjnym,
gdyż chcą aktywnie uczestniczyć w życiu miasta szczególnie w okresie wakacyjnym. Prośba
została wysłana również do Urzędu Miasta Rybnik oraz do Zarządu Transportu Zbiorowego
w Rybniku. W związku z tym, iż nie wiadomo kto napisał e-maila - czy jest to jedna osoba,
czy grypa osób zaproponowaliśmy spotkanie w dniu 6 lipca, na którym sprawa zostanie
omówiona z zainteresowanymi. Ponadto wystosowaliśmy pismo do Urzędu Miasta Rybnika,
celem przedstawienia propozycji co do dodatkowych kursów autobusów w okresie
wakacyjnym tj. w soboty i niedziele. Wójt dodał, że po spotkaniu powrócimy do tej sprawy i
na sesji w dniu 22 lipca przedstawione zostaną informacje o podjętych decyzjach w tym
zakresie.
_ Sekretarz gminy poinformowała, że zostały zakupione przez gminę szczepionki i trwa
akcja szczepień d dzieci przeciw menigokokom. Zadeklarowało się 56 rodziców, z czego na
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dzień dzisiejszy zostało zaszczepionych 40 dzieci. Jeżeli będzie potrzeba szczepionki zostaną
jeszcze zamówione.

III Radna Renata Bienek, złożyła wniosek komisji oświaty dotyczący możliwości
ustawienia sygnalizacji świetlnej przy szkołach w Gaszowicach i Czernicy oraz na
przejściu z ulicy Rybnickiej na ul. Radoszowską w Szczerbieach celem zwiększenia
bezpieczeństwa dzieci.
W związku z powyższym wnioskiem Przewodniczący Rady złożył propozycje aby
upoważnić Wójta do podjęcia czynności mających na celu doprowadzenie do powstania w
wymienionych miejscach zamontowania świateł i podjęcia niezbędnych czynności w tym
zakresie z Powiatem oraz informowania radnych o podjętych działaniach. Rada
zaakceptowała propozycję wniosku.
Wójt poinformował, że w tym roku należało by załatwić sprawy organizacyjne i proceduralne
w zakresie powstania świateł. W zależności od kosztów zwianych z powstaniem świateł jedno
mogłoby być wykonane w tym roku. Najprościej jest ustawić takie oświetlenie w
Szczerbicach, gdyż jest przejście przy skręcie na ulice Radoszowską. W Czernicy jest już
problem czy na przejściu dolnym (to jest obok Przedszkola) czy górnym (powyższej szkoły).
Następnie poinformował, że wstępnie przeprowadzono w tym zakresie rozmowy
z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych w Rybniku, wstępnie zaproponowano, że w
Czernicy można by ustawić na dolnym przejściu światła, a od góry wzdłuż jezdni położyć
progi zwalniające. W Gaszowicach światła byłyby przy szkole a od strony Rydułtów
dodatkowo wykonano by spowalniacze.
Przewodniczący Rady poddał wnioski pod głosowanie
Głosowanie wniosku:

14 - głosów "za"
O- głosów "przeciw"
O- głosów "wstrzymujących się"

Przewodniczy Rady podsumowując stwierdził, iż Rada upoważniła Wójta gminy do podjęcia
czynności z Zarządem Dróg Powiatowych zmierzających do uzyskania możliwości
ustawienia sygnalizacji świetlnej przy szkołach w Gaszowicach i Czernicy oraz na przejściu
z ulicy Rybnickiej na ul. Radoszowską w Szczerbicach.
Radna Renata Bienek podziękowała Radzie za pozytywne głosowanie nad wnioskiem.

Ad.lS.
Interpelacje, wnioski, zapytania i odpowiedzi.

1. Radna Maria Knapik zapytała odnośnie wykonania parkingu w Centrum Gaszowic.
Wójt odpowiada, że obecnie trwają prace projektowe w tym zakresie, planowano, że
w okresie wakacji będzie robiony parking. Radna Maria Knapik dodała,
iż w związku z tym należało by jeszcze wyplewić klomby znajdujące się przy
parkingu.

2. Radny Józef Szawerna zapytał Wójta czy w przyszłości przy budowie chodnika na
ul. Rybnickiej w Gaszowicach zostanie dotychczasowy rów. Wójt odpowiada, że pr~y
budowie chodnika zostanie wykonana kanalizacja deszczowa, i wtedy rowu me
będzie.

Ad.16
Zamknięcie obrad sesji.
Przewodniczący Rady po wyczerpamu porządku obr
Gaszowice.

zamknął sesję Rady Gminy

Protokołowała:
I - I Anna Zimny PRZEWOl.U"ULI!.JHII..
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